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Referat 22. august 2023 - Det Grønne Udvalg – Reedtzholm 

 

Deltagere: Lise-Lotte Elming, John V. Hansen, Merete Engelhart, Lars Grupe Larsen og Susanne Parbst 

Mødeleder: John  

Referent: Susanne 

 

1. Prioritering af dagsorden  

Punkt Status bade/ bådebro tilføjes 

 

2. Den gode historie  

Fint fremmøde på markvandring og møde med Michael Krogh      

 

3. Naturpleje af rørskoven 

Markvandring og møde med Michael Krogh gik godt. Vi fik svar på vores spørgsmål. 

 

Bestyrelsen har modtaget henvendelse vedr. tidspunktet for markvandringen, som var uheldigt 

for grundejere i arbejde. Efter ønske fra Michael Krogh måtte mødet dog afholdes i dennes 

arbejdstid.  

 

Michael Krogh har 18/8 godkendt Notat om markvandring og møde vedr. rørskoven, med 

nedenstående tilføjelse, som Susanne skriver ind i notatet: 

Referatet ser meget fint ud - den eneste tilføjelse er at det er at det er Miljøstyrelsen 

som i deres naturovervågning vurdere området som ringe og at kommunen meget 

gerne vil lave en fælles indsats med grundejerforeningen for at begrænse antallet af 

ræve. 

Hvis i beslutter jer for afgræsning vil vi betale hegn, låger og spændingsgiver. 

Vi afventer referat fra bestyrelsesmødet vedr. arbejdsgruppe og plan. Lars Gruppe deltager som 

repræsentant for bestyrelsen og mindst to repræsentanter fra Det Grønne Udvalg. 

REF: Af referat fra bestyrelsesmødet fremgår det, at de grundejere der er interesserede i at 

indgå i en arbejdsgruppe vedr. naturplejeplan for rørskov og engarealer ved Reedtzholmvej, 

skal henvende sig til bestyrelsen på mail inden 1.9.2023. 

”Arbejdsgruppen bør bestå af 5-6 medlemmer der geografisk bredest muligt repræsenterer 

foreningens medlemmer…..”.  

”Biolog Michael Krogh fra Næstved Kommune tilknyttes arbejdsgruppen som faglig rådgiver. 

Næstved Kommune ansøges om midlertidig dispensation for forbuddet mod rørskovs-høslæt 

udfor området R 58, R69-72, R81-82 og området R181-183, idet disse to sammenhængende 

områder har været slået i en årrække. Dispensationen søges med varighed frem til snarest mulig 

godkendelse, på generalforsamlingen, af samlet naturplejeplan for rørskov og strandeng. 

Formanden besvarer henvendelse fra R183”. 
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I øvrigt:  

• Botanisk forening kunne måske hjælpe os med at få lavet en kortlægning over arter i 

rørskoven. Merete er medlem  

 

• Michael Krogh har lovet at sende materiale til Susanne, mht. at strukturere hvordan en plan 

kunne se ud og Susanne har skrevet til Michael Krogh, mhp. at uddybe kommunens holdning 

til størrelsen af det/de områder af rørskoven der kunne slås, og meget gerne et maksimalt 

samlet areal. Susanne følger op 

 

• Jørn, Formand for GF Strandgården, vil gerne fortælle om deres erfaring med afgræsning. 

Susanne har kontakt 

 

• Tækkefirmaer kunne kontaktes mhp. at afsøge mulig interesse for rørslåning i vores område 
 

4. Tilbagemelding fra bestyrelsen  

• Velkomst-skrivelse til nye grundejere  

Vi afventer referat fra bestyrelsesmødet REF: Sekretæren sørger for, at velkomstskrivelse 

lægges i nye medlemmers postkasse. 

 

• Diget 

Bestyrelsen rykker for svar fra Digelaugets bestyrelse.  

Skiltet ”Privat Ingen adgang” ved Reedtzholmvej bliver fjernet.  

 

• Oversigtsforhold ved udkørsel fra Reedtzholmvej ved R197 

Bestyrelsen retter på ny henvendelse til grundejerforeningen Reedtzholmgården. 

 

5. Bistader 

Jakob vil gerne hjælpe med at opsætte raftehegn. Det besluttes at vi gør det selv. John er 

tovholder – giver besked til os andre om tidspunkt. Lars deltager.  

 

6. Høslæt og fællesarealer 

Christian har oplyst, at årsagen til den sene høslæt (ca. 7/7) var tørken i foråret. Udbyttet i år var 

det samme som sidste år, og foderværdien den samme.  

 

7. Status narcisser omkring lindetræet 

Susanne har kontaktet Trafik, Næstved Kommune mhp. aftale. Susanne er tovholder. Merete 

deltager.  

 

8. Hjemmesiden er opdateret med fotos fra de seneste aktiviteter https://reedtzholm.dk/det-

groenne-udvalg/ 

 

 

https://reedtzholm.dk/det-groenne-udvalg/
https://reedtzholm.dk/det-groenne-udvalg/
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9. Status bade/ bådebro 

Bestyrelsen har nedsat en arbejdsgruppe, som i samarbejde med bådebrolauget udarbejder 

forslag til ny bade/ bådebro. Forslaget fremsættes på generalforsamlingen. 

 

10. Dato for næste møder 

19/9 10.00 hos John R169 

17/10 10.00 hos Merete R164 (konverteres evt. til arbejdsgruppemøde)  


